
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel. (fax): 22-467-502,467-655

Meghivó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1999. április 20-án (kedden) 15 órakor tartja ülését.

Az ülé~ hdy~: Községháza

Napirend:

1J Rendőrkapitány bl;l~!ÍlDQlója a közbíztQn~ág helyzetéről.

Előadó: Rendőrkapitány

2,1 Művelődési ház igazgatójának kinevezése.
Előadó: Farkas János polgármester

3J Rl;lndelet a helyi közművelődésről.
Előadó: Bediné Németh Márta művelődésiház igazgató

4,1 Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testüll;lti üléSl;ln való fl;lltétlen megjl;llenését.

T o r d a s, 1999. április 12.

~~t-
Farkas János
polgármester
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7./ Rácz József
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselötestületének 1999. április 20-án megtartott Üléséröl.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak: Cifka János, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné, Rácz József, Dr.
Rákosi Miklós, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Póczos Tibor rendőrkapitány
Bediné Németh Márta műv. Ház igazgató

Igazoltan távol: Botta Zsoltné, Kunsági László képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapitja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1./ Rendőrkapitány beszámolja a közbiztonság helyzetéről.

Előadó: Póczos Tibor rendőrkapitány

2./ Művelődési ház igazgatójának kinevezése.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Rendelet a helyi közművelődésről.
Előadó: Bediné Németh Márta mb. igazgató

4./ Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend támalása

1./ Rendőrkapitány beszámolója a közbiztönság helvzetéről

Írásos előterjesztés mellékelve:

Póczos Tibor rendőrkapitány bemutatkozása. Elmondja, hogy most megbízott kapitányként
dolgozik, de a területet ismeri, mert korábban a kapitányságon dolgozott.
Legnagyobb problémának a kapitányság létszám hiányát látja, amelynek megoldását egyedül
megoldani nem tudja.
Bízik abban, hogy az önkormányzatokkal, a településeken működő polgárőrséggel

együttműködve megteremthető a jó közbiztonság.
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Hozzászólások

Cifka János - az elmúlt évben kisebb problémáktól eltekintve a község közbiztonsága
megfelelő volt.

Vasvári Pál - a KMB-s legyen közöttünk, ismerje meg végre a falut, hogy őt is
megismerhessék. Ha néha látjuk is úgy néz ki, mint aki fél.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a korábbi közbiztonsági problémák elsősorban

abból fakadtak, hogy a KMB-s nem volt megtalálható a faluban és a jól működő polgárőrség

akkori szervezete ,)eült". Az átszervezett polgárőrség éjjel-nappal az utcán van, ezzel nagy
szolgálatot tesz a község közbiztonságának.
EI kellene már érnünk azt, hogy a lakásunkat is használó körzeti megbizott a faluban teljesítsen
szolgálatot. Ennek biztosítását kérjük a kapitány úrtól.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a rendőrkapitány beszámolóját jóváhagyólag
tudomásul vette.

2./ Művelődési ház igazgató kinevezése.

Farkas János polgármester ismertette a képviselőtestülettel, hogy a szabályosan kiírt
művelődési ház igazgatói állás betöltésére egy pályázat érkezett. A pályázóval történt
egyeztetés után tájékoztatja a testületet, hogy a pályázó a nyílt ülés megtartásához hozzájáruit.
Elmondta, hogy pályázatot nyújtott be a jelenlegi megbízott igazgató Bediné Németh Márta.
Ismertette benyújtott pályázatát, majd javasolta a pályázót öt évre - 1999. 05. Ol - 2004. 04.
3O. - megbízni a Petőfi Sándor Művelődési Ház vezetésével.

Hozzászólások

Derecskei János - a művelődési ház és az iskola kapcsolattartását javítani kell, ne legyen
párhuzamos, vagy ellen szervezés. Javasolja a pályázó megbízását.

Bediné Németh Márta elmondja, hogy ha néha vannak is keresztbe szervezések, annak
elsősorban a kellő egyeztetés hiánya az oka. Az iskola szeptemberben tervez, a ház pedig
januárban. Mindez azonban nem okozhat fennakadást a kellő egyeztetésben.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

22/1999. (IV.20.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Tordas Petőfi

Sándor Művelődési Ház igazgatójának 1999. május
l-től 2004. április 30-ig terjedő idője kinevezi
Bediné Németh Márta-t.
Fizetési osztály és fokozat: F közalkalmazotti osztály
9 fizetési fokozat. Illetménye. 56.200,- Ft vezetői

pótléka: 20.250,- Ft.
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3./ Rendelet a helyi kÖzművelődésről

Az írásos anyag mellékelve.

Bediné Németh Márta műv. Ház igazgató szóbeli kiegészítésként elmondta, hogy a rendelet
olyan konkrét feladat-terv, amely tÖbbek kÖzött tartalmazza a közművelődési célokat, a
megvalósitásukhoz szükséges intézkedéseket, a kÖzművelődés helyi irányitásának szabályait, a
művelődés intézményi és civil kapcsolatrendszerét, a finanszírozás módját és forrásait, a
feladatok ellátásának infrastrukturális, dologi és személyi feltételeit.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) megalkotta az
5/1999. (IV.2l.) sz. rendeletét a helyi közművelődésrőI.

Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Márki Ferenc jegyző ismertette a testülettel, hogy a szociális bizottság javaslattal él a testület
felé a szociális rendelete módosításáról, amelyet a képviselők kézhez kaptak. A legfontosabb a
módosításban az, hogy a kÖzgyógyellátás méltányossági formája ma már nem alkalmazható
hatékonyan a gyakorlatban, mert az értékhatárok nem jók. A kiadott tervezet alapján kéri a
rendelet módosításának elfogadását.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) megalkotta a
6/1999.(IV.2l.) sz. rendeletét az egyes szociális ellátási formákról szóló 5/1997. (V.B.) sz.
rendelete módosításáról.

Farkas János polgármester bejelentésében elmondta, hogy Gergely Tamás kÖrzeti védőnő a
szolgálati lakását visszaadta, és írásban közölte, hogy 1999. Október l-én a GYES lejártával
nem kíván munkába állni, mert saját vállalkozásukban fog dolgozni. Ezzellehetővé vált, hogy a
védőnői állás meghirdetésre kerüljön, a szolgáltai lakás és a Ktv szerinti bér
megfogalmazásával. Kéri a testületet az e1őteIjesztés véleményezésére.

Hozzászólás:

Cifka János elmondja, hogy nem javasolja szolgáltai lakással meghirdetni az állást. A lakás
egybe van építve az óvodával, és így alkalmas lehet a nélkülÖzhetetlen óvodai bővités

végrehajtására. Szerezzünk védőnőt lakás nélkül.

Rácz József - lakás nélkül már nem tudunk szakembert szerezni. Elég sok lakásunk van, abban
szakemberek laknak. JÖjjön védőnő lakás nélkül.

Vasvári Pál ha valakit alkalmazunk, annak nem kell azonnal mindent megadni. Lehet idejárni
dolgozni, nem feltétlenül muszáj lakást adni.
Az óvoda bővitése is nagyon fontos.
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Márki Ferenc jegyző felhívja a testület figyeImét arra, hogy védői állás betöltésére csak akkor
van remény, ha az állással együtt a meglévő lakást is felajánljuk. A kérdés felszólalók általi
felvetése megkérdőjelezi a védőnői állás kérdését is. El kell dönteni szükség van e Tordas és
Gyúró községnek védőnőre.

A pályázati hirdetés egyszeri megjelentetése ingyenes, de sikertelenség esetén több tízezer
forintba kerül az újabb pályázati kiírás.

Cifka János - nem a védőnői állásról van szó, hanem a lakással együtt meghirdetendő állásról.
Védőnőre szükség van, de lakás nélkül javasolja a pályázatot kiírni.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület 5 igen és három ellenszavazattal az alábbi
határozatot hozta:

23/1999. (IV. 20.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Tordas és
Gyúró községek körzeti védőnői állására
pályázatot ír ki, mely pályázat mellé lakást nem
biztosít.
Felhatalmazza a polgármestert a pályázati kiírás
szakközlönyben történő megjelentetésére.
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Farkas János polgármester a továbbiakban javasolta, hogy a millenniumra szervezett szervező

bizottság a művelődési ház bizottságaként működjön a művelődési ház vezetőjének

vezetésével.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület a javaslatot egyhangúlag támogatta és elfogadta.

A polgármester a továbbiakban ismertette a testülettel, hogy az M 7-es autópálya felújítása
során keletkezett bontási anyag tárolására, Tordason a volt öreghegyi út mélyedésébe, mintegy
3000 m3 elhelyezésére kértek lehetőséget. Az út jelenleg használaton kivül van, a mellette lévő

földterület magántulajdon és az út ott is nagyon kopik. Előbb-utóbb komoly gondjaink lesznek
az úttal és a zártkert ezen úton való megközelítésével. Az út feltöltése után nagyon sokáig
alkalmas lesz a közlekedésre. Javasolja a bontási anyag elhelyezésének engedélyezését.

Hozzászólások:

Vasvári Pál - egyetért a feltöltéssel, fOleg ha a végén még le is kövezik.

Fábián Jánosné - a mélyút megszüntetése mindenki érdeke. Arra kell vigyázni szeméttelep ne
legyen belőle.

Cifka János - az út bontása során nem csak föld kerül ide. Egyetért a feltöltéssel, az út régi
koronájának kialakitásával, de veszélyes hulladék nem kerülhet a töltésbe.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag ( 8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

24/1999 (IV.20.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete hozzájárulását
adja ahhoz, hogy az Öreghegy zártkertet
megközelítő út használton kívül helyezetett
szakaszán bontási agyag kerüljön elhelyezésre
úgy, hogy oda veszélyes hulladék nem kerülhet.
A feltöltött út használhatóságát a feltöltéssel
egyidőben biztositani kell.
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal.

Márkí Ferenc - jegyző tájékoztatja a képviselőtestületet, hogy a felülvizsgáIt SZMSZ
kíküldésére, igy ezen ülésen való megtárgyalására azért nem kerülhetett sor, mert a számitógép
elromlott, azt szervizbe kellett szállítani. A rendelet tervezet igy csak késve a májusi ülésen
kerülhet a testület elé.
Egyben tájékoztatta a testületet, hogy aközterületi meggyf'ak lemosó és virágzásban történő

permetezése megtörtént. A permetezés költsége: 134.000,- Ft volt.

2.1Képviselők bejelentései

Vasvári Pál - elmondja, hogy a sportparkoló használata során az autók olyan port vernek, amit
az ott üzemelő büféjét nagyban zavlllja. Nem igaz - mondja, hogy máshol, mintegy a
rovárosnak pitizve, aszfalt utat tudunk épiteni, de a sportparkoló legalább egy szakaszát nem
tudjuk leaszfaltozni.

Cifka János - válaszolva Vasvári Pálnak elmondja, hogy máshol sem tudunk mindent
megoldani, de júniusban úgy is pótköltségvetést kell készíteni, mert valahogy nem stimmel az,
hogy milliókat költünk el engedély nélkül, nagy pénzmaradvánnyal zárunk és feladataink
maradnak el.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a költségvetés meghatározta az idei feladatokat és
abban a sportparkoló nem kapott ez évi végrehajtásra lehetőséget. Ha a testület
pótköltségvetésen gondolkodik, majd eldönti júniusban mit kíván újra gondolni.

Márkí Ferenc - már a zárszámadás során elmondta, hogy rejtett, simlis módon eldugott pénzek
nincsenek önkormányzati színten, az intézményi fenntartási költségeknél adódnak túllépések,
amely a testület engedélye nélkül szabálytalannak minősithetők, de nem lehet havonta
rendeletet módosítani. Mivel volt bevételi többlet, könnyű volt a keretet túllépni. A bevételek
fokozása pedig nem bűn. Rossz hozzáállás, rossz véleményezése ez a gazdálkodásnak.

Derecskei János - bejelentésében elmondja, hogy az április 10-re tervezett lomtalanitási akció
jól sikerült. Mint az akció egyik szervezője köszönetet mond mindazoknak (iskolás
gyerekeknek, szülőknek, vállalkozóknak) akík e munka sikerességében közreműködtek.

Javasolja az akcióról a Kisbíró újságban szólni és az illetékeseknek köszönetet mondani.
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Fábián Jánosné - elmondja, hogy egy állata elhullása kapcsán kellett a döggödröt felkeresnie és
nagyon szomorú állapotokat talált. A döggödör nincs befedve, az állatok szabadon, minden
vadnak, másállatnak kiszolgáltatva vannak a gödörbe. Jön a jó idő, ami gondot okozhat.
Sürgős megoldást kér ez ügyben.
Cifka János - kérdezi, hogy a lakópark szerződése megkötésre került e már, abelterületi
határmódositás hogyan áll.

Farkas János polgármester válaszában elmondja, hogy a lakópark ügyében a megállapodás a
testület határozatának megfelelően aláírásra került. Abelterületi határmódositást a Földhivatal
engedélyezte, most a telkek kialakitása folyik. A telkek kialakitása után lehet adásvételi
szerződést kötni a kft-vel, aki az aláírás után fizeti ki a vételárat.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánitotta

kmf

jegyző

(-0~ 't .
Farkas Jánor
polgármester


